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Vorig jaar in het najaar zijn we op bezoek geweest bij onze Eurofractie en huis der 
provincies in Brussel.  
Een van de punten die daar genoemd werd, dat benutting van EU subsidie beter zou 
kunnen. Bijvoorbeeld als voor een bepaald onderdeel 600 M€ gereserveerd is, wordt daar 
door de provincies bijvoorbeeld maar 200 M€ van het gebruikt.  

 

1. Hoe wordt vanuit de provincie de EU subsidies gemonitord? Monitoring van subsidies gebeurt op twee manieren: 
• Vooraf volgen wij de ontwikkelingen over het Europees Meerjarig 

Financieel Kader (de Europese begroting) en de inhoudelijke 
beleidsprogramma’s zo goed mogelijk om te weten welke nieuwe 
subsidiemogelijkheden kansen bieden voor Zeeland. 

• Wij ontvangen 2x per jaar een monitoringrapport over het benutten 
van de Europese subsidies in Zuid-Nederland. Deze 
monitoringrapportage wordt met PS gedeeld. 

2. Is er duidelijk waarom een deel van EU subsidie wel of niet wordt gehaald? Aan “niet benutten” liggen enkele oorzaken ten grondslag: 
• Deels is het onbekendheid van Europese subsidiemogelijkheden. 

Daarom steken wij veel energie in voorlichting en informatie daarover. 
• Ook speelt de subsidiegerichtheid van de Zeeuwse ondernemingen 

en organisaties. Niet iedereen is zich er van bewust dat er heel veel 
subsidiemogelijkheden zijn.  

• De complexiteit van Europese subsidies zijn eveneens een factor 
waardoor er te weinig naar gekeken wordt. Niet te ontkennen valt dat 
de aanvraagprocedures en de administratieve verplichtingen rondom 
EU-gesubsidieerde projecten complex zijn. Velen realiseren zich 
echter niet dat de kosten die daarvoor gemaakt worden, in veel 
gevallen tot de subsidiabele kosten horen en dus niet volledig door de 
aanvrager(s) betaald hoeven te worden. 

 
Veel ondernemers die met succes een beroep hebben gedaan op een 
Europees subsidieprogramma, zijn daar achteraf genuanceerd positief 
over en wagen vaak met een volgend project een nieuwe poging. De 
administratieve verplichtingen en het proces er omheen wordt wel als een 
obstakel benoemd, maar dat weegt voor hen niet tegen de financiële 
voordelen op.  
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3. Wordt bij ieder project gekeken of er EU subsidie van toepassing is? Of vanaf welk 
bedrag wordt dat gecheckt? 

Dat is nog niet bij alle projecten het geval. We merken echter wel een 
toenemend “subsidiebewustzijn”, zowel intern als extern. De vragen bij 
ons Europateam en andere subsidiemedewerkers nemen daardoor 
gestaag toe.  
Bij vragen wordt per project gekeken welk subsidieprogramma (Europees, 
landelijk, regionaal, lokaal) het beste past. Dat is uiteraard van een aantal 
factoren afhankelijk, niet alleen van de financiële omvang. Ook 
doelstelling van het project, verwachte resultaten, omvang van het 
consortium, aard van de activiteiten en verplichtingen voor aanvrager 
spelen daarbij een rol. 

4. Zijn er binnen provincie voldoende medewerkers die zich bezig houden met deze 
subsidies? 

In onze organisatie is een Europateam actief, waarvan onze Brussels 
lobbyist, de EU-subsidiemedewerkers, een communicatiemedewerker en 
ondersteuners deel uit maken. De samenstelling van dit team, in totaal 20 
mensen, is programma- en afdelingsoverstijgend.  
Daarnaast experimenteren wij met zogeheten “Europaverbinders”. Dit zijn 
medewerkers die vanuit de programma’s bezig zijn met informatie- en 
kennisuitwisseling en subsidiemogelijkheden.  

 




